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Dagsorden til 1. bestyrelsesmøde 2022-2023 
Deltagere:  

• Philip Vivet (Kommunal repræsentant) - Formand 

• Lone Børlum (Repræsentant fra FH) - Næstformand 

• Troels Thylstrup (Repræsentant fra organisationer og foreninger) 

• Vakant (Forældrerepræsentant)  

• Vakant (Forældrerepræsentant)  

• Poul Straagaard (Medarbejderrepræsentant) 

• Patrick Nordskov (Medarbejderrepræsentant) 

• Agnete Fredslund Schmidt (Elevrepræsentant) 

• Mille Høgsbjerg Bækkegaard Jensen (Elevrepræsentant) 

• Allan Bjørnskov Hansen (Konstitueret Ungdomsskoleleder) 
• Annette Bredkjær (Ungdomsskolekonsulent) 

• Gæster: Anders Ørskov, afd.leder for Heltidsafdelingen, samt lærerrepræsentanter fra Heltidsundervisningen 

Dato og tid: Tirsdag den 27. september 2022 
kl. 17:00-19:00 
Sted: UngHerning, Gl. Skolevej 76 
Mødeleder: Philip 
Referent: Annette 
 
 
 
 
 
 
 
 
Der serveres en let aftensmad efter mødet 

 Emne  Punkt 
type1 

Tid og ansvarlig Indstilling Referat 

1  Fravær/Afbud  O 2 min - Allan  Afbud fra Poul 
Velkommen til de to nye elevrepræsentanter, Mille 
og Agnete 

2 Tema: Årligt tilsyn med 
Heltidsafdelingen samt 
opsamling på 
inspirationsdagen 
 

O+D+B 65 min – Anders 
& Allan 

Anders og Allan laver introduktion, hvor der 
samles op på inspirationsdagen, herunder input fra 
work shop’en sidst på dagen. 
 

Bilag vedhæftet referatet 
 
Opfølgning på Internat: 

 
1 O: orientering; D: drøftelse; B: beslutning 

http://www.ungherning.dk/
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Anders orienterer om heltidsafdelingens 
belægning, afgangsprøver, årets pædagogiske 
tiltag mm.  
Dernæst bliver bestyrelsen introduceret til 
heltidsafdelingens arbejde med elevernes 
udvikling, herunder praksisfaglighed. 
 
Det indstilles at tilsynet med heltidsafdelingen 
drøftes og godkendes 
 

Skanderborg: Her var lokalerne fulde af inspiration, 
og man kunne tilbyde noget, som man ikke har 
derhjemme. 
Vigtigt, at vi ikke bliver for store – det kan blive 
utrygt, hvis det er for stort (Viborg). De små 
fællesskaber er også stor værdi. 
 
Science-værkstedet i Skanderborg – var koblet 
sammen – både dag og aften. Det kunne også være 
med til at tiltrække – også unge, der gerne vil prøve 
noget af. Det var et innovativt miljø. 
 
Rullende værksted (Viborg) – en god ide, som vi 
gerne vil gå med. 
 
Hjælp til ordblindeundervisning i Folkeskolen – hvis 
UngHerning kunne gøre en indsats i den forbindelse 
vil være godt. 
UngHerning kunne udbyde viden og indsats til 
Folkeskolerne ligesom i Skanderborg. UngHerning 
her ingen ordblindevejleder, men det har alle 
Folkeskoler som en ekstra indsats. 
Der kan være nogle muligheder i ”Pit-forløb”. 
 
Forskole til videre uddannelsesforløb. UngHerning 
har en beskrivelse klar, hvis der kommer mulighed. 
 
Kædeansvar som et led i overgangen til det videre 
forløb. Vi har forsøgt i det små, men det er ikke helt 
reelt at tage ressourcen fra de elever, der går på 
skolen. Vi har en drøm om at udbygge dette. 
 
René tegnede og fortalte om eksempler på 
Praksisfaglighed på hold X. 
 
Punktet godkendt. 
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3 Økonomi  O+D 10 min – Allan Orientering om den økonomiske situation og 

konsekvenserne deraf, herunder der udsatte punkt 

fra sidste møde omkring manglende pausearealer 

for heltidsundervisningen. 

 

Drøftelse af den fremtidige økonomi i UngHerning. 

 

Det indstilles at punktet tages til efterretning. 

 

   Status:    
   Budget: 30.231.000 kr. 

Forbrug pr. 26/9-22: 23.004.076 
Forbrugs-% pr. 26/9: 76,09 % 
Års% 9/12: 75 % 
 
Forventet regnskab: -600.000 kr. (2%) 
 
Yderligere forklaring i vedhæftede dokument. 
 
Tilsynet godkendt 

4 Status på ansættelse af 

ny 

ungdomsskoleinspektør 

O 5 min - Philip Formanden orienterer om status på ansættelse af 

ny ungdomsskoleinspektør 

 

Det indstilles at orienteringen tages til 

efterretning. 

 

Et enigt ansættelsesudvalg har valgt at ansætte 
Allan Bjørnskov Hansen som 
ungdomsskoleinspektør. Allan tiltræder stillingen 
pr.1. oktober 2022. 
 
Der foregår i øjeblikket en proces i forhold til den 
ledige vicelederstilling. Bestyrelsen giver Allan 
mandat til at forestå processen. 
Stillingen skulle gerne besættes pr. 2023. 
 
Processen godkendt 

5 Besættelse af vakante 

poster for 

forældrerepræsentanter 

 

D 5 min - Philip Drøftelse af hvad der kan gøres for at besætte de 

vakante poster for forældrerepræsentanter i 

bestyrelsen. 

 

Det indstilles at punktet drøftes og tages til 

efterretning. 

 

Der skal gøres en ny indsats for at få et par 
forældrerepræsentanter i bestyrelsen. 
 
HU vil gerne orientere på kommende re-visitations 
og Patrick taler med forældre på Stjernen. 
 
Besluttet. 

6 Nyt fra afdelingerne D 5 min - Allan Bilag udsendes inden mødet. 
 
Det indstilles at det udsendte materiale drøftes og 
tages til efterretning. 
 

Bilag vedhæftet referatet. 
 
Sportolv løb af staben med stor succes i sidste 
weekend. 
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Flere bestyrelsesmedlemmer var frivillige til 
arrangementet. 
Næste Sportolv er den 22. april. 

 
Godkendt 

7 Placering af tilsyn med 

fritidsafdelingen samt 

takster for juniorklub-

medlemskab 

D+B 5 min - Allan Tilsyn med fritidsafdelingen 
Tilsynet med fritidsafdelingen har traditionelt 
været placeret på bestyrelsesmødet i maj. Dette 
skyldes, at tilsynet tidligere bestod i en 
præsentation af brochuren med kommende 
sæsons aktiviteter i ungdomsskolen. 
 
Ved at flytte tilsynet til marts, kan bestyrelsen i 
højere grad inddrages i udformning af kommende 
sæsons aktivitetsprogram og således få større 
indflydelse på prioriteringer, tiltag mv. 
 
Takst for juniorklubber 
Inden 1. september skulle der fastsættes en takst 
for juniorklub-medlemskab. 
Ledelsen indstillede uændret pris for sæson 2022-
23 svarende til 566 kr. pr. sæson. 
 
Forslag om at dette punkt fremover behandles 
sammen med tilsynet med fritidsafdelingen på 
mødet i marts, således taksten fastsættes forud for 
ny sæson. 

 

Det indstilles at tilsynet med fritidsafdelingen samt 

fastsættelsen af takst for juniorklubberne flyttes til 

bestyrelsesmødet i marts. 

 

Besluttet 

8 Bestyrelsen med på job D+B 5 min - Allan Forslag: Kunne det være interessant at have et fast 
punkt på dagsordenen, hvor der orienteres om 
kommende aktiviteter og arrangementer, hvor 

Der udsendes en oversigt over relevante aktiviteter, 
som kan give indsigt i, hvad der faktisk sker ude i 
virkeligheden. 
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bestyrelsens medlemmer, kan ”komme med på 
job” og dermed se og opleve arbejdet i 
UngHerning. 
 
Det indstilles, at punktet drøftes og besluttes. 
 

Der sendes en plan ud sammen med ”Nyt fra 
afdelingerne” 
 
Godkendt. 

9 Datoer for kommende 

bestyrelsesmøder 

D+B 5 min - Philip Vi fastlægger datoer for bestyrelsesmøderne i 
2023. 

Bestyrelsesmøderne ligger fortsat sidste tirsdag i 
ulige måned bortset fra juli 
 
I marts ligger det sammen med byrådsmøde og den 
skal derfor flyttes til torsdag den 23. marts. 
 
Allan indkalder via kalenderen. 

X Evt. O 5 min - Alle  Tilbud om Tour de bestyrelse runddelt. Der skal 
sendes en besked til Allan, hvis man gerne vil 
deltage.  
 
Ungdomsskolebladet uddelt. 
 
Der er udfordringer i forhold til at nedsætte varmen 
på Gl. Skolevej, da varmesystemet er forældet. 
Kommunale ejendomme er på sagen. 
 
Forslag til et fast punkt på dagsordenen: ”Nyt fra de 
unge” 
 

Y Godkendelse af referatet  3 min - Annette  Godkendt 

 
 
Godkendelse af referatet:  
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Bestyrelsesformand 

Philip Vivet 

 

 


